
ACTA NÚM. 191 
 
Membres assistents: 
Ernesto Castaños Moreno 
Digna Maria Couso Lagaron 
Ester Fernández Gimeno 
Isidre Gibert González 
Míriam Giménez Dapena 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Alba Hernández Bonilla 
Miguel Hernandez Cabrera 
Cristina Madrid Sandín. 
Assumpció Malgosa Morera 
Jose Luis Muñoz Moreno 
Joan Orobitg Huguet 
Sonia Parella Rubio 
Josep Pastor Milán 
Clara Penas Pérez 
Alex Pérez Sánchez 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Natividad Ramajo Hernández, presidenta 
Alejandro Rialp Criado 
Daniel Rico Camps 
Susana Subirà Álvarez 
Ramón Vilanova Arbós 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 09.34 h del dia 13 de 
març de 2025, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de Juntes del Rectorat 
i sota la presidència del vicerectora de 
Personal Acadèmic, Natividad Ramajo 
Hernández, els membres de la Comissió 
de Personal Acadèmic assenyalats al 
marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió Miguel Hernández Cabrera, Salvador Navarro Soto 
Susana Navas Navarro, Xavier Ramos Morilla i Olga Torres Hostench 
 
No assisteix a la reunió Cristina Madrid Sandín. 
 
Hi actua com a membres de suport, Albert Ruiz Cirera delegat del rector per a la 
Programació Docent i Juan Antonio Alcaide Romero, cap de l’Oficina de Qualitat Docent.  
 
Hi actua, com a secretària, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la UAB. 
 
 
Ordre del dia  
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe del vicerector de Personal Acadèmic.  
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral. 
5. Aprovació dels criteris d’avaluació intermèdia de lectors de diversos departaments.  
6. Assumptes de tràmit: Modificacions de convocatòries 
7. Torn obert de paraules. 



Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta del dia 28 de 

gener de 2025. 

 

2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  
 

La vicerectora de Personal Acadèmic dona la benvinguda als membres i inicia l’informe 
explicant que a partir d’ara li corresponen a ella les funcions de vicerectora d’aquest 
vicerectorat, però que ja porta uns anys vinculada a ell, primer com adjunta i 
darrerament com a  delegada del rector per a la Programació Docent. Vol remarcar que 
les seves portes continuen estant obertes per a qui vulgui passar, que abans ja 
contactava molta gent amb ella i espera que no es canviï aquesta dinàmica. A continuació 
vol presentar al nou delegat per a la Programació Docent, el doctor Albert Ruiz Cirera, 
que a partir d’ara assumirà aquestes funcions, i espera que el tàndem entre el nou 
delegat que és matemàtic i ella que és de comunicació pugui fer un bon servei al 
vicerectorat.  
 
Primer de tot vol informar que aquest matí s’han publicat al DOGC els Estatuts de la UAB, 
després de tots els procediments legals que s’han anat succeint els Estatuts ja estan 
publicats i en vigor a partir de demà, i ara vindrà el desplegament normatiu que també 
serà un procés laboriós però també ple d’oportunitats.  
 
A continuació vol explicar la reunió que va tenir al Consell Interuniversitari de Catalunya 
(CIC), en aquesta reunió es van abordar temes genèrics que després van ser tractats amb 
una mica més de profunditat a la CRUE de Professorat d’uns dies després. Un dels temes 
va ser el del professorat substitut. Explica que a Catalunya la figura del professor substitut 
s’està interpretant d’igual manera, de forma endreçada, amb la tensió obvia en el sentit 
que és una figura nova, i que pot generar dubtes en l’aplicació. En altres comunitats 
autònomes com al País Basc on ja tenien aquest figura, i la utilitzaven quasi com a 
professors interins, ara es troben que la nova reglamentació els fa canviar el concepte 
de professor substitut i en altres universitats comencen a pensar que tenir un professor 
substitut a 240 hores és com tenir un professor a temps complet. Això sobta a les 
universitats catalanes, ja que estar a 240 h només de docència, sense més obligacions 
com la recerca i la gestió no és una figura de professor universitari a temps complet.  
 
A la reunió del CIC també es va parlar del nou programa Serra Húnter Senior, el programa 
vol premiar als millors professors dins d’una sèrie de categories: docència d’excel·lència, 
recerca d’excel·lència i divulgació científica, humanística i/o artística i transferència del 
coneixement. 
 
A continuació explica la reunió a la CRUE dels passats dies 27 i 28 de febrer, i comenta 
que va assistir el nou secretari general d’Universitats, Francisco Garcia Álvarez, que va 



explicar que s’està treballant en la regulació de la docència no presencial en les 
universitats, explica que en universitats presencials espanyoles cada vegada es 
simultanieja més la docència presencial i la no presencial i creuen que és important 
treballar en aquesta direcció. Comenta que al curs 2024-2025 hi havien 550.000 
estudiants a Espanya en modalitat no presencial, dels quals uns 250.000 ho feien en el 
que podem anomenar universitats convencionals presencials.  
 
Tot seguit explica que també es va parlar en aquesta reunió del projecte del Reial Decret 
d’àmbits de coneixement i especialitats que sembla ser que està molt avançat, i comenta 
que amb les dades de la proposta la situació és que si fins ara estàvem en 180 o 190 
àrees a partir d’ara s’augmentaran a unes 260 d’àmbits i especialitats. 
 
També explica que el projecte de Reial Decret d’estructures departamentals que s’estava 
preparant, està aturat i es creu que decaurà. Sembla ser que la idea que els 
departaments no podien ser petits, i s’havien d’agrupar, ha donat problemes i no s’ha 
trobat una única línia de treball consensuada.  
 
Finalment i pel que fa al Programa Maria Goyri, comenta que moltes universitats veuen 
el termini del 30 de juny com un termini complicat d’assumir, no demanen únicament 
que el concurs estigui finalitzat, sinó que la persona estigui contractada i això pot sumar 
un mes més al procés. No van confirmar que s’ampliaria aquesta data i per això diu la 
vicerectora que s’ha de continuar treballant a la UAB amb el termini del 30 de juny. 
Demana als membres d’aquesta comissió que traslladin als departaments que s’haurà 
de córrer, els terminis condicionen, potser els ampliaran però no es té aquesta certesa.  
També vol traslladar a les comissions dels concursos que sempre que sigui possible, amb 
candidats amb bon currículum, que es facin llistes prioritzades i no només d’un candidat, 
perquè es donarà el cas que els candidats es presenten a diverses places de la mateixa 
universitat o fins i tot en diverses universitats, i així es podrà tenir un candidat amb 
contracte dins del període exigit. 
 
A nivell intern de la UAB vol explicar que s’està treballant en petites modificacions de la 
normativa dels professorat substitut per tal de millorar el procés. Ja s’ha enviat la 
proposta als sindicats i un cop reunits amb ells es portarà a aquesta Comissió i després 
al Consell de Govern. Explica que és una modificació fruit de l’experiència d’aquests anys 
amb la figura, s’ha intentat flexibilitzar i donar resposta a situacions que s’han donat. 
Comenta que aquest any es farà una única convocatòria de substituts, amb la quantitat 
de substituts que el departament consideri i si s’esgota, s’habilitarà la possibilitat dels 
substituts d’urgència, que podran entrar a la borsa sense el procediment del concurs per 
motius d’urgència i s’hauran de presentar i guanyar la plaça a la següent convocatòria. A 
continuació explica que s’han establert alguns criteris per a les contractacions dels 
substituts en relació amb la possibilitat d’aglutinar més d’una causa, sempre que sigui de 
la mateixa tipologia, (totes que siguin per I.T, càrrec de direcció o totes per càrrecs de 
gestió). Explica que concretarà tots aquests criteris a les reunions amb els directors de 
departaments.  
 
Tot seguit explica que com acció futura s’està treballant en una convocatòria de sabàtics, 
per aplicar-la ja al curs proper però al segon semestre. Ja es van tenir convocatòries de 



sabàtics que van funcionar raonablement bé i encara estan al Reglament de Personal 
Acadèmic, però des de fa molts anys no s’han pogut tornar a convocar de nou. El nombre 
de places que sortirien encara s’ha de definir i també s’ha de definir la distribució per 
àmbits i com es treballarà amb la variable del gènere. Seria per a professorat permanent, 
ja que els lectors ja tenen un programa de semestre sense obligacions docents. Es pensa 
en persones que tinguin un tram de recerca i de docència. Diu que li agradaria que els 
membres d’aquesta comissió hi pensessin i puguin dir la seva ja que per ara són idees 
però li agradaria tenir un bon debat sobre aquest assumpte. Finalment comenta que pel 
que fa al nombre de sabàtics que poden sortir, hi ha el condicionant el pressupost, ja que 
un professor a temps complet costa deu mil euros, si es proposen 20 sabàtics serien dos 
cents mil euros de cop, per tot això es farà el màxim esforç que es pugui però no podrà 
ser un programa massiu.  
 
A continuació explica que ja fa temps que es parla a l’equip de govern sobre l’actual 
programa de càtedres. S’ha acordat que aquest any surtin 50 places igual que l’any 
passat, i a partir d’ara la idea és que continuïn sortint com a mínim 50 places i si pot ser 
algunes més, millor, i amb això ja seria una quantitat considerable. Explica que la situació 
ha millorat molt respecte a com s’estava fa uns anys, que havia una borsa important de 
personal acreditat, que no havia pogut concursar a càtedres. A la campanya electoral ja 
es va explicar la idea, que és una promoció, uns mèrits, qui els tingui té el dret de ser 
catedràtic, la universitat ha de garantir que ho puguin ser, amb els condicionats 
pressupostaris. Si es pogués implementar aquest model, els hi agradaria fer un model 
basat en l’antiguitat en la acreditació. Comenta que ara s’estan rebent les acreditacions, 
demana als membres que informin als seus departaments que qui hagi obtingut 
l’acreditació si no ho ha comunicat a la UAB que ho faci, ja que des de les agencies no 
s’informa a la Universitat. Depenent del nombre de nous acreditats es faran els càlculs i 
es podrà valorar si es fa una convocatòria només d’antiguitat o és hibrida, antiguitat i 
mèrits, si fos així es canviaria el model i seria exclusivament de mèrits rellevants, amb 
una única comissió, no es vol que la gent passi el calvari d’omplir l’excel i fer aquest 
procés tant feixuc. Al seu moment va ser la única eina que es va aconseguir articular, 
però mai ha estat satisfactori per ningú, ni per les comissions, ni pels candidats, ni per 
les persones que van pensar el model. Òbviament també voldria escoltar aquesta 
comissió, i si es vol implementar pel curs que ve s’hauria d’anar pensant en tot això.  
 
Explica que a l’abril es convocarà a reunions als departaments, per al càlcul de la plantilla 
B i per intentar resoldre tots els dubtes que es presentin.  
 
Pel que fa a la contractació explica que des de la UPAC i la vicegerència de Persones, s’ha 
preparat un calendari de tota la contractació i servirà de referència a tots els 
departaments per tenir clares les dates clau. Finalment vol comentar que tothom ha de 
ser curós amb els documents que signa, que a vegades es fan peticions de signatura de 
documents que voregen el que es alegal i fins i tot més enllà, i demana que si a algú se li 
presenta un document que té dubtes sobre la seva signatura que ho demani a la UPAC, 
ja que poden ser documents amb transcendència que per bona fe o desconeixement 
poden impactar a la Universitat. 
 



La vicegerent de Persones explica que ja s’ha fet la prova pilot en la posta en marxa de 
l’aplicació de permisos a l’Escola d’Enginyeria i s’ha recollit l’opinió dels usuaris. Es posarà 
en marxa a nivell general l’1 d’abril, es farà campanya de comunicació, demà divendres 
s’explicarà això a tots als primers nivells del PTGAS, i 24 i 25 març es convocarà a tots els 
gestors dels departaments i se’ls hi explicarà també i a cada director de departament 
també ho explicarà la vicerectora quan es reuneixi amb els departaments. 
 
A continuació s’inicia un primer torn d’intervencions en el s’agraeix la informació tan 
complerta que s’ha donat, sobre la contractació es demana que es flexibilitzin els 
concursos, que es pugui qualificar la idoneïtat per determinades subàrees, que no s’abusi 
de la flexibilitat dels substituts d’urgència, que es flexibilitzi el procés dels substituts com 
fins ara i depèn de la llista els hi ofereixin les feines depenent dels seus perfils. Es celebra 
la modificació de la normativa dels substituts, i es demana que s’asseguri la qualitat de 
la docència. Del programa Maria Goyri ja ha passat altres vegades que “tensionen” a les 
universitats amb els terminis i després els allarguen i s’ha hagut de treballar de forma 
atrafegada, potser s’hauria d’insistir en que quan hi hagi situacions d’aquest tipus, des 
de la CRUE es pugui fer una actuació prèvia de tot el sistema. Del programa Serra Húnter 
Senior es demana si aquest programa serà similar a l’anterior o amb canvis. Es proposa 
que quan es participa dels documents als sindicats se’ls participi alhora també als 
membres d’aquesta Comissió. Sobre el programa de càtedres es demana quina és la 
borsa de persones acreditades pendents. 
 
Sobre el programa de sabàtics es comenta que respecte als sabàtics de càrrecs ser 
director d’un departament d’una grandària o d’una altra hauria de donar lloc a un 
tractament diferent. Es demana que al nou programa de sabàtics no es compliqui el 
procediment amb els excels que no acabi essent com les càtedres, es comenta que ja 
havia hagut un programa de sabàtics que havia funcionat prou bé, que s’adapti aquest i 
s’aprofitin experiències positives. Es felicita per l’aplicatiu dels permisos que fa temps 
que es reclamava, i es demana com es veurà des dels centres aquest nou aplicatiu.  
 
La vicerectora respon sobre els substituts que és complicat definir en una única direcció, 

ja que el que funciona en un departament no necessàriament funciona en un altre; ella 

no creu que sigui necessari que en una convocatòria es posin tantes especificitats, però 

ja consta a la proposta de modificació el tema de les subàrees, amb una expressió de 

disciplina, amb la voluntat que cadascú que coneix el seu àmbit  s’autoreguli, abans era 

més rígid amb les àrees de coneixement. Sobre els substituts d’urgència diu que es pot 

fer quan a la borsa no hi ha ningú o ningú dels que tenen a la borsa pot assumir 

l’encàrrec, però cal el compromís que s’ha de presentar a la propera borsa que hi hagi, 

si guanya continua, si no guanya el substituirà qui l’hagi guanyat.  

 

Explica que es poden ampliar les causes de substitució amb addendes al contracte, ha 

de quedar molt clar quan aquesta persona deixa de ser substitut d’una determinada 

causa, sempre que no superin els 24 crèdits de dedicació. Sobre el fet de comunicar 

alhora els documents que es presentaran a aprovació als sindicats i als comissionats diu 

la vicerectora que és difícil, que s’ha de seguir un ordre i que es negocia abans amb els 



sindicats però després la CPA o el Consell de Govern pot modificar la proposta, i a aquests 

òrgans també estan representats els sindicats, no veu malament el criteri que hem fet 

sempre.   

 
Sobre el programa Maria Goyri respon que en un principi el Ministeri va dir que el termini 
acabaria en finalitzar el curs acadèmic, però és obvi que el curs no acaba el 30 de juny. 
També va insistir el director general en que el programa és excepcional, ja que ells no 
tenen competència per convocar places i si van entrar en aquest programa que finança 
unes 3.500 places a tota Espanya és perquè van entendre que era una situació 
completament excepcional. La CRUE està treballant en preparar un document per 
marcar una posició conjunta de les universitats espanyoles, tenint en compte que el 
president de la CRUE és el rector de la U.B, entenem que el sentir de les universitats 
catalanes hi tindrà cabuda.  
 
Sobre els sabàtics i en concret els sabàtics per càrrec diu que prendre en consideració la 

grandària del departament donaria peu a la controvèrsia, és complicat, un departament  

gran te un volum de feina considerable, però un altre petit, amb poca gent també té 

problemes de més a més. Comenta que ella no seria partidària de generar una discussió 

sobre aquest aspecte. Aquest programa no tindrà criteris semblants al programa de 

càtedres, es buscaran alguns criteris, perquè no pot ser per ordre de petició, i sí que es 

tindran en compte els precedents.  

 
Respecte al programa de càtedres respon que la perspectiva de gènere i l’accés per 

discapacitat continuarà tenint-se en compte, i en el futur programa de sabàtics s’està 

valorant com tenir en compte la perspectiva de gènere també. Sobre el gènere comenta 

que el percentatge de dones catedràtiques no ha augmentat de manera marcada malgrat 

contemplar el gènere especialment em el programa de càtedres, i ella creu que no tenim 

tantes dones acreditades de catedràtiques al campus perquè moltes creuen que no estan 

en condicions,  per diferents motius personals, per això també és important introduir el 

factor del gènere als sabàtics perquè així més dones podran tenir currículums més 

potents, i es podrà augmentar el numero d’acreditades a càtedres. Sobre les dades 

existents dels programa de càtedres diu que les darreres dades que teníem abans de les 

noves que estan arribant, parlaven d’entre 60 i 65 persones acreditades en actiu, amb 

tram de docència i de recerca vius, en disposició de presentar-se a un concurs. Sobre 

quin és el volum per fer-ho exclusivament per antiguitat, ella diria que si surten 50 places 

i tenim 80 persones acreditades per antiguitat, una opció és oblidar-nos dels criteris de 

priorització de mèrits rellevants, ja que als 50 més antics els hi sortirà la càtedra ara i als 

30 següents ja saben que els hi sortirà l’any que ve, no hi haurà ningú més antic. Per això 

és important recordar al professorat que informin a la UPAC sobre les seves 

acreditacions.  

 
 



Sobre el Programa Serra Húnter sènior, no se sap encara gaire cosa més de la que ja es 

va informar en aquesta comissió, no creu que hi hagi molts canvis, diu que així que rebem 

alguna informació es donarà màxima difusió perquè a la UAB li interessa molt aquest 

programa.  

 

A continuació s’inicia un segon torn d’intervencions en el que es demana si els titulars i 

els agregats són equivalents als tribunes dels concursos, si quan arriben lectors nous si 

s’haurà de prescindir dels associats i potser els crèdits no quadraran, que algunes 

facultats estan en ple procés de canvi de plans d’estudis, i que ho tinguin present. Es 

comenta que quan una persona és alhora director de departament i representant 

sindical en aquesta Comissió, podria pensar-se que hi ha sobre-representació. Es diu que 

quan es va tocar el model docent, es va dir que una signatura amb 80 alumnes no és 

igual que una amb 1000.  

 

La vicerectora respon que la discussió de la grandària del departament, dona per molt, 

igual que si parléssim de facultats amb més o menys grandària o més o menys titulacions.  

Sobre les competències lingüístiques al programa Serra Húnter diu que aquest programa 

va néixer apostant fort per la internalització, per captar talent d’on sigui, i entra en 

contradicció que després s’exigeixi el coneixement del català en determinats àmbits, per 

això es porta una modificació d’un concurs a afers de tràmit. Sobre l’equivalència entre 

els tribunals d’agregats i titulars la vicerectora diu que després de la LOSU sí que hi ha 

aquesta equivalència que es va estudiar jurídicament aquest assumpte i sí que poden 

haver agregats i titulars indistintament en uns i altres tribunals. Sobre les casuístiques de 

com impactarà la nova contractació de lectors amb perfils coincidents amb perfils 

d’associats s’està preparant una pàgina amb FAQs que contempli les diverses situacions, 

però si es dota una plaça de lector i el perfil és coincident amb el d’un associat aquest 

deixarà de ser necessari.  

 

 

3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.- Aprovar les convocatòries de places PDI dels cossos docents universitaris, de 

conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 

d’aquest acord. 

 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral.  



 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació.  
 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.- Aprovar per assentiment les convocatòries de places PDI laboral, següents, de 

conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 

d’aquests acords. 

 
5. Aprovació dels criteris d’avaluació intermèdia de lectors de diversos departaments.  
 

La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt de l’ordre del dia relatiu als 
criteris de l’avaluació intermèdia dels lectors de diversos departaments.  
 

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.- Aprovar els criteris d’avaluació intermèdia de lectors de diversos 

departaments de  de conformitat amb l’annex adjunt: 

Departament d’Economia i d’Història Econòmica (Unitat d’Història Econòmica). 

Departament d’Enginyeria Química, Biològica i Ambiental. 

Departament de Ciències de l’Antiguitat i Edat Mitjana (Àrea de Filologia Grega).  

Departament de Biologia Cel·lular, de Fisiologia i d’Immunologia. 

Departament d’Enginyeria Electrònica. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 

d’aquests acords. 

 

6. Assumptes de tràmit: : Modificacions de convocatòries. 
 
La vicerector de Personal Acadèmic presenta les modificacions dels concursos.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.  Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de professorat 
ajudant doctor/lector de de referència LEC364/2024 (Convocatòria núm. 
2024/D/LEM/CL/13), en el següent sentit, per renúncia dels membres amb càrrec de 
secretaria. 
Renuncien els següents membres: 
Secretària titular: Edemira Badillo – Universitat Autònoma de Barcelona 
Secretària suplent: Francisco Rojas Sateler - Universitat Autònoma de Barcelona 



  
La comissió queda configurada de la següent manera: 
Categoria de la plaça: Professorat lector 
Convocatòria: 2024/D/LEM/CL/13 
Referència del concurs: LEC364/2024 
Identificador de la plaça: ALE00667 
Departament: Didàctica de la Matemàtica i de les Ciències Experimentals 
Àrea de coneixement: Didàctica de la Matemàtica 
Perfil docent i investigador: Aprenentatge de les Matemàtiques i Currículum i Gestió i 
Innovació a l'Aula de Matemàtiques 
  
Comissió titular              
Presidència titular - José Ramón Díez López - TU - Universidad del País Vasco/Euskal 
Herriko Unibertsitatea 
Vocalia titular - Cristina Núñez Garcia - AGR - Universidade de Santiago de Compostela 
Secretaria titular -  Lluís Albarracín Gordo - AGR - Universitat Autònoma de Barcelona 
Comissió suplent 
Presidència suplent - Yolanda Echegoyen Sanz - AGR - Universitat de València 
Vocalia suplent - Belén Palop del Río - TU - Universidad Complutense de Madrid 
Secretaria suplent - Núria Planas Raig - CL - Universitat Autònoma de Barcelona 
  
Segon.  Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de 
professorat  ajudant doctor/lector de de referència LEC382/2024 (Convocatòria núm. 
2024/D/LEM/CL/15), en el següent sentit, per renúncia dels membres amb càrrec de 
vocalia. 
Renuncien els següents membres: 
Vocal titular: Francisco Javier García Rodríguez - Universidad de Oviedo 
Vocal suplent: Antonio Jesús Gil González - Universidade de Santiago de Compostela 
  
La comissió queda configurada de la següent manera: 
Categoria de la plaça: Professorat lector 
Convocatòria: 2024/D/LEM/CL/15 
Referència del concurs: LEC382/2024 
Identificador de la plaça: ALE00685 
Departament: Filologia Espanyola 
Àrea de coneixement: Literatura Espanyola 
Perfil docent i investigador: Literatura espanyola dels segles XVIII al XXI 
  
Comissió titular 
Presidència titular - Ana Sofía Pérez-Bustamante Mourier  TU - Universidad de Cádiz 
Vocalia titular - Juan Carlos Gomez Alonso - TU - Universidad Autónoma de Madrid 
Secretaria titular - Sònia Boadas Cabarrocas - TU - Universitat Autònoma de Barcelona 
Comissió suplent 
Presidència suplent - Eduardo Pérez-Rasilla Bayo - TU - Universidad Carlos III de Madrid 
Vocalia suplent - Susana Gil Albarellos Perez Pedrero - TU - Universidad de Valladolid 
Secretaria suplent - Guillermo Serés Guillén - CU - Universitat Autònoma de Barcelona 
  



Tercer.-  Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de professorat 
agregat de referència AL/24/683  (Convocatòria núm. 2024/D/LD/CC/41), en el 
següent sentit, per renúncia dels membres amb càrrec de vocalia. Així mateix es 
nombra president suplent, donada la renúncia de membres anteriors, que va deixar 
sense membre president suplent a la comissió avaluadora. 
Renuncien els següents membres: 
Vocal titular:  Silvia Bernardini - Università di Bologna 
Vocal suplent: Jorge Diaz Cintas - University College London 
  
La comissió queda configurada de la següent manera: 
Categoria de la plaça:  Agregat/da 
Referència: AL/24/683 
Identificador de la plaça: AAG00704 
Departament: Traducció i d'Interpretació i d'Estudis de l'Àsia Oriental 
Àrea de coneixement:  Traducció i Interpretació 
Perfil docent: Tecnologies de la Traducció i la Interpretació 
Perfil investigador: Tecnologies de la Traducció i Aspectes Socials; Programari lliure i de 
codi obert; Llengües Minoritzades 
  
Comissió titular 
Presidència titular -  Joan Ramon Veny Mesquida - CEU - Universitat de Lleida  
Vocalia titular - Cristina García de Toro - CU - Universitat Jaume I  
Secretaria titular -  Montserrat Bacardí Tomàs -  CU - Universitat Autònoma de 
Barcelona 
Comissió suplent 
Presidència suplent - Francesc Feliu Torrent -  CU - Universitat de Girona 
Vocalia suplent - Marta Marfany Simo - AGR - Universitat Pompeu Fabra 
Secretaria suplent - Anna Matamala i Ripoll - CU -  Universitat Autònoma de Barcelona 
  
Quart.- Modificar l’acord de la Comissió de Personal Acadèmic del dia 28 de novembre 
de 2024 pel qual es va aprovar la convocatòria número 2024/D/LEM/CL/17 per a la 
contractació de professorat lector del programa Serra Húnter, en concret la plaça amb 
referència UAB-LE-241-045 de l’àmbit de coneixement de didàctica de la llengua i 
destinació al Departament de Didàctica de la Llengua i la Literatura, i de les Ciències 
Socials, que per error no contenia les darreres modificacions del Reglament de 
Personal Acadèmic pel que fa a l’acreditació del coneixement de la llengua, i ratificar 
la resolució de 2 de desembre de 2024 de la Universitat Autònoma de Barcelona, per 
la qual es convocaven els processos selectius per a la contractació de personal docent 
i investigador en el marc del Pla Serra Húnter (convocatòria núm. 2024/D/LEM/CL/17), 
resolució que si que contenia les darreres modificacions del Reglament de Personal 
Acadèmic pel que fa a l’acreditació del coneixement de la llengua. 
 
Cinquè.- Encarregar  a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
  
7. Torn obert de paraules. 
 



 
El doctor Pere Ysàs planteja que en converses amb altres universitats de fora de 
Catalunya es manifesten dubtes de l’equivalència dels membres de tribunals indistints 
en concursos d’agregats i de titulars. La lletrada del Gabinet Jurídic respon que aquest 
tema es va estudiar jurídicament abans d’implementar-lo i des de la LOSU i el Reial 
Decret 678/2023 d’acreditacions i concursos no hi ha dubte jurídic que poden actuar 
ambdues categories, i que potser fora de Catalunya ho veuen més complicat perquè la 
figura de “contratado doctor” no és absolutament equivalent al nostre agregat però amb 
les universitats catalanes no hi ha aquesta divergència.  
 
El doctor Jesús Giraldo, s’acomiada d’aquesta Comissió i dona les gràcies a la resta de 
membres, manifesta que ha format part d’aquesta comissió de la millor manera que ha 
pogut i si ha molestat a algú demana disculpes.  La vicerectora li agraeix la dedicació a 
aquesta Comissió i també li agraeix les seves aportacions que han estat sempre molt 
interessants, tot i que a vegades amb discrepàncies però que és bona cosa i necessari 
sentir opinions no coincidents. 
 
El senyor Àlex Pérez demana pels investigadors predoctorals i per les convocatòries FPI, 
explica que el Ministeri donava com a pressupost 30 mil euros però després es 
continuava pagant el salari mínim als investigadors predoctorals. La vicegerent de 
Persones respon que la UAB paga el que exigeix la convocatòria o en absència de previsió 
a la convocatòria es paga el que diu l’Estatut del Personal Investigador Predoctoral en 
Formació (EPIF), així depenent de la convocatòria hi ha personal investigador en 
formació que cobra per sobre del que diu l’EPIF o altres convocatòries, i perquè cobrin 
el mínim ho posa per sobre la universitat, el que no passa mai es que es pagui menys del 
que diu la convocatòria.  
 
La doctora Susana Subirà demana a qui es poden adreçar per aclarir la reconversió 
d’agregat a titular, si guanya una persona externa, quines accions pot fer el departament. 
La vicerectora respon que és una decisió personal, depèn de l’acreditació que es tingui, 
però que a la Universitat li interessa incrementar el nombre de professorat de cossos 
docents universitaris, de tota manera poden adreçar-se a la UPAC per a casos concrets. 
Sobre que passa a qui perdi la plaça de titular diu que aquesta persona no marxa, però 
el departament perd aquesta plaça, i l’haurà de dotar.  
 
El doctor Joan Orobitg diu que al seu àmbit els hi perjudica la dimensió de les llistes 
qualificades per als membres dels tribunals, ja que són llistes molt grans, si fossin de 50 
persones seria més assequible i més tractable. També demana que es treballi el mèrit 
preferent, en diverses universitats el tractament és divers i a ells els hi perjudica que no 
es considerin mèrit preferents les acreditacions superiors. La vicerectora es pregunta que 
si es fa una llista reduïda, amb quins paràmetres serà? El sorteig s’ha de fer, i té els seus 
dubtes en com acotar aquesta llista. Ella és de la opinió personal que és bo donar oxigen 
a certes decisions, li genera alguns dubtes que siguin els departaments amb totes les 
seves àrees de coneixement les que facin aquesta acotació.  La vicerectora diu que el 
tema del mèrit preferent es pot treballar quan es faci desplegament estatutari i li voldria 
donar una pensada. 
 



 
La doctora Ester Fernández creu que hi ha una incongruència amb el tractament que es 
fa als concursos de professors lectors pel mèrit preferent d’estar acreditat com a lector, 
ja que si es té una acreditació superior no es té en compte amb els 15 punts. La 
vicegerent de Persones comenta que no hi ha cap incongruència, que aquest fet ve de la 
LOSU que ho preveu expressament que sigui així.  
 
 
 
A les 12:39 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 

acta. 

  

  

La secretària                                                                                                      Vist i plau  

       La presidenta 


